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Vítězní amatéři
Celkem osm týmů se koncem června zúčastnilo 
prvního ročníku Sousedského fotbalového turnaje. 
Třetinu týmů tvořily ženy, což bylo hezkým 
zpestřením. Celý turnaj se i díky nim odehrál 
v duchu fair play. Prvním vítězem premiérového 
turnaje z řad ďáblických občanů a firem 
se stal tým Czech Sport Travel. 
Další informace naleznete na str. 13.



tyto řádky píši v  kulminaci červencové-
ho horka. Červenec je v  dlouhodobém 
průměru nejteplejším měsícem roku. 
Vůbec nejteplejší červenec v  zazname-
návané historii nastal roku 1834, kdy jeho 
průměrná teplota dosáhla v Praze 24 °C. 
Třetím v  pořadí je červenec „tropického 
léta“ 1983 s průměrnou teplotou 23,27 °C 
a absolutně nejvyšší zaznamenanou tep-
lotou na našem území z  27.  7.  : 40,2 °C 
v  Praze-Uhříněvsi. Praha patří mezi nej-
teplejší oblasti v  České republice s  prů-
měrnou roční teplotou přesahující 10 °C, 
přičemž tato teplota dlouhodobě roste. 
Na tento trend je třeba pamatovat i  při 
dalším rozvoji Ďáblic a  činit opatření 
v  souladu s  Klimatickým plánem hl. m. 
Prahy.

V průběhu června jsme na radnici kromě 
obecního bytového fondu (viz můj člá-
nek v  tomto Zpravodaji) řešili optimální 
nastavení údržby zeleně (stále nejsme 
zcela spokojeni s  údržbou a  pracujeme 
na zlepšení), kastraci zdivočelých koček 
v  okolí Statkové ul., výsadbu „vánoční“ 

jedličky před radnici, nájmy nebytových 
prostor a pokračujeme v projektu výstav-
by zahradního pavilonu ZŠ U  Parkánu. 
Byla dokončena celková rekonstrukce 
ulice Kostelecká a  jednáme o  podobě 
rekonstrukce Ďáblické. Školení pražských 
starostů v  přípravě na mimořádné udá-
losti i  přátelská návštěva u  vedoucího 
místní Pohotovostní motorizované jed-
notky Policie ČR mě přesvědčily, že jsme 
schopni společně zvládnout velké množ-
ství krizových situací, i  když doufám, že 
takové nenastanou. Komise výstavby se 
věnovala například plánované výstavbě 
na poli za Březnovou ulicí (v předložené 
podobě bytových domů ji považujeme 
v kontextu lokality za nevhodnou). Soci-
ální komise uspořádala výlet pro seniory 
do Jaroměřic nad Rokytnou a  Kulturní 
komise se naplno věnuje přípravě kul-
turních akcí, minimálně do doby, než za-
stupitelstvo schválí výběr nového kultur-
ního koordinátora. Všem dobrovolníkům 
z  komisí tak patří velký dík za jejich práci.

Martin Tumpach, starosta
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Vážení Ďábličtí,

Rád bych touto cestou poděkoval 
 aktivním členům zvoleným do všech 
 komisí za jejich dobrovolnou práci pro 
naši obec, kterou plní obětavě a zodpo-
vědně. Nerad bych zde porovnával jed-
notlivou práci mezi komisemi, jelikož kaž-
dou činnost, která je provedena nezištně 

a dobrovolně pro blaho ostatních, je tře-
ba ocenit, ať už se jde o stavební, sociální 
či kulturní oblast.

Pokud mohu být konkrétní, chtěl bych 
poděkovat členům sportovní komise za 
pomoc při realizaci Olympiády pro naše 
děti z  mateřské školy a  také za tradič-

ní Dětský den na fotbalovém hřišti SK 
 Ďáblice. Jmenovitě si poděkování zaslou-
ží Michal Klímek a  Jaroslav Vrtiška. Jsem 
moc rád, že jsme mohli společně vykouz-
lit úsměv ve tváři našich dětí při sportov-
ních aktivitách.

Jaroslav Lehovec, místostarosta

Práce v komisích

Opravená Kostelecká.Vánoční jedlička.
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19. jednání RMČ dne 17. 5. 2023
Rada MČ po projednání schválila:
–  smlouvu o dílo se společností M. D., jejímž 

předmětem je odvodnění školního hřiště;
–  dodatek č. 1 k nájemní smlouvě se spo-

lečností ANGIO – CHIRURGIE, s. r. o., jehož 
předmětem je umožnění provedení sta-
vebních úprav a změn předmětu nájmu;

–  licenční smlouvu o veřejném provozová-
ní se společností OSA  – Ochranný svaz 
autorský pro práva k  dílům hudebním, 
z. s., jejímž předmětem je odměna za po-
skytnutí licence za koncert Václava Koub-
ka v KC Vlna;

–  licenční smlouvu o veřejném provozování 
se společností OSA – Ochranný svaz autor-
ský pro práva k dílům hudebním, z. s., je-
jímž předmětem je odměna za poskytnutí 
licence za vystoupení skupiny Cover Band 
v Obecním domě Ďáblice – Májový ples;

–  dohodu o  poskytnutí daru Pražskému 
spolku ochránců zvířat;

–  vnitřní předpis č. 5/2023 – dodatek k po-
skytování tuzemských cestovních náhrad;

–  smlouvu o  dílo se společností I.RTN, 
s. r. o., jejímž předmětem je dodávka 
a montáž odečtového zařízení na otopná 
tělesa v OD Ke Kinu;

–  vnitřní předpis č. 6/2023 – kategorie bytů 
ve správě MČ Praha-Ďáblice;

–  rozpočtové opatření č. 4/2023 k rozpočtu 
MČ Praha-Ďáblice za rok 2023.

Rada MČ po projednání souhlasila s:
–  vypsáním nových otevřených záměrů, 

jejichž předmětem je pronájem nebyto-
vých prostor v OD Ke Kinu;

–  výběrem firmy TD SERVIS na výměnu 
 plynového kotle vč. úpravy spalinových 
cest a revize;

–  návrhem závěrečného účtu MČ Praha-
-Ďáblice za rok 2022 i s celoročním hos-
podařením městské části za rok 2022;

–  pronájmem nebytových prostor v  1. NP 
bytového domu Ďáblická 339/14 včetně 
parkovacího stání, s  podmínkou využití 
prostor k stravovacím nebo kulturně spo-
lečenským činnostem;

–  předloženým vyjádřením MČ Praha-Ďáb-
lice k projektu „X-PARK Ďáblice, Praha 8 – 
Ďáblice, ul. Kostelecká“ – EIA.

Rada MČ po projednání jmenovala:
–  komisi pro hodnocení nabídek na koordi-

nátora kulturních aktivit.
Rada MČ po projednání vzala na vědomí:
–  žádost Komunitního centra Vlna, z. ú., 

o  přidělení provozní dotace ve výši 
200 000 Kč na období červenec–prosi-
nec 2023 na zajištění chodu KC Vlna.

Radní MČ informovali o:
–  přístavbě ZŠ;
–  plošné údržbě zeleně;
–  participativním rozpočtu;
–  multifunkčním objektu pod Cínovec-

kou – majetkoprávní vztahy;

–  harmonogramu plánovaného čištění 
Mratínského potoka.

20. jednání RMČ dne 2. 6. 2023
Rada MČ po projednání schválila:
–  program 6. zasedání ZMČ.

21. jednání RMČ dne 14. 6. 2023
Rada MČ po projednání schválila:
–  cenovou nabídku od společnosti ASA-

CONT, s. r. o., na aretační systém stanoviš-
tě tříděného opadu v ulici K Náměstí;

–  dodatek č. 1 k dohodě o údržbě pozem-
ku s SK Ďáblice, z. s., jehož předmětem je 
prodloužení dohody o  údržbě pozemku 
na dobu určitou;

–  přidělení volných bytů městské části ža-
datelům;

–  odměnu řediteli ZŠ;
–  dodatek č. 1 ke smlouvě o nájmu nebyto-

vých prostor s panem E. L., jehož předmě-
tem je prodloužení pronájmu prostor na 
dobu určitou.

Rada MČ po projednání souhlasila s:
–  vyřazením majetku MČ Praha-Ďáblice (lik-

vidace tiskárny);
–  vypsáním výběrového řízení na dodava-

tele předmětu zakázky: „Umístění pro-
tihlukové stěny do stávajícího areálu fot-
balového hřiště“;

–  uzavřením dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo 
na zhotovení projektové dokumentace 
a  výkon stavebního dozoru „Projekt za-
hradního pavilonu ZŠ v Ďáblicích“.

Rada MČ po projednání jmenovala:
–  pracovní skupinu pro výstavbu sportovní 

haly.
Rada MČ po projednání vzala na vědomí:
–  rezignaci paní Evy Brejchové na členství 

v sociální komisi.
Rada MČ po projednání nesouhlasila:
–  s prodejem pozemku parc. č. 1566 v k. ú. 

Ďáblice Společenství vlastníků jednotek 
pro dům Šenovská 541.

Radní MČ informovali o:
–  jednání na ministerstvu dopravy k  SOKP 

519;
–  participativním rozpočtu;
–  Erasmu pro základní školy  – pobídka ZŠ 

ke zpracování projektu.

22. jednání RMČ dne 28. 6. 2023
Rada MČ po projednání schválila:
–  dohodu o poskytnutí finančního daru pro 

pana P. V.;
–  rozpočtové opatření č. 5/2023 k rozpočtu 

MČ Praha-Ďáblice za rok 2023;
–  čerpání z  investičního fondu Základní 

školy a  mateřské školy na modernizaci 
výdejního systému do školní jídelny a za-
koupení nového software;

–  dodatek č. 1 ke smlouvě o nájmu sálu Obec-
ního domu Ďáblice s  S. Ch. a  K. V. (Rebels 
team Prague), jehož předmětem je pro-
dloužení pronájmu prostor na dobu určitou;

–  dodatky nájemních smluv válečných 
uprchlíků – občanů Ukrajiny;

–  přímou realizaci návrhů přihlášených 
do Participativního rozpočtu č. 1., 3. 
a  4. (Knihobudka v  srdci Ďáblic; Ďábličtí 
ochotníci  – Divadelní představení Žena 
v trysku století; Úprava a rekultivace sva-
hu); z  důvodu malého počtu projektů 
upouští od veřejného projednání na ZMČ 
a hlasování občanů;

–  smlouvu o poskytování služeb nebo prací 
s Českou republikou – Hasičský záchranný 
sbor hlavního města Prahy, jejímž před-
mětem je provádění odborných kontrol 
izolačních vzduchových dýchacích pří-
strojů, plnění tlakových lahví k  izolačním 
vzduchovým dýchacím přístrojům a  po-
záruční servis izolačních vzduchových 
dýchacích přístrojů;

–  licenční smlouvu o veřejném provozová-
ní se společností OSA  – Ochranný svaz 
autorský pro práva k  dílům hudebním, 
z. s., jejímž předmětem je odměna za 
poskytnutí licence za koncert hudební 
skupiny Yozzefy dne 30.  4.  2023 na akci 
Čarodějnice 2023.

Rada MČ po projednání souhlasila s:
–  uzavřením dodatku č. 1 ke smlouvě o ná-

jmu bytu s panem P. Č. na dobu určitou za 
účelem vyklizení bytu;

–  záměrem na vypsání výběrového řízení 
na akci: „Cisternová automobilová stříkač-
ka pro MČ Praha-Ďáblice“;

–  přijetím finančního daru od T. K. pro ZŠ 
a MŠ;

–  přijetím účelově určeného daru od T. K. 
pro ZŠ a MŠ na nákup učebních pomůcek 
pro učebnu Berušek v mateřské škole;

–  pronájmem místnosti v 1. PP OD Ke Kinu 
společnosti ANGIO  – CHIRURGIE, s. r. o., 
za účelem administrativní činnosti.

Rada MČ po projednání vzala na vědomí:
–  výpověď Komunitního centra Vlna Ďáb-

lice, z. ú.;
–  žádost Dětského klubu Maata, z. s., o pro-

dloužení nájmu v  budově Květnová 
553/52 a pověřuje FIO vyvěsit záměr.

Rada MČ po projednání revokovala:
–  usnesení č. 190/23/RMČ v části příloha – 

seznam žadatelů, kterým byl přidělen 
byt městské části a  nahrazuje ho aktua-
lizovaným seznamem po odmítnutí bytu 
 některými žadateli.

Radní MČ informovali o:
–  zahradě u nového pavilonu ZŠ;
–  žádost o souhlas se záměrem prodlouže-

ní ulice Na Znělci.
Kompletní zápisy najdete na 
dablice.cz – Samospráva 
– Zápisy a usnesení RMČ

O čem jednala rada městské části
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5. zasedání 26. 4. 2023
Zastupitelstvo MČ po projednání 
schválilo:
–  aktualizovaný jednací řád Zastupitelstva 

MČ Praha-Ďáblice, který nahrazuje vnitřní 
předpis č. 5/2019;

–  dodatek č. 1 rámcové smlouvy o vzájem-
né spolupráci na projektu družstevního 
bydlení v k. ú. Ďáblice s Rytířským řádem 
Křižovníků s červenou hvězdou a společ-
ností Doma je Doma, s. r. o., který upravuje 
podmínky platebního kalendáře rámcové 
smlouvy o vzájemné spolupráci;

–  smlouvu o  smlouvě o  budoucím převo-
du družstevního podílu v  Křižovnickém 
bytovém družstvu Ďáblice se společností 
Doma je Doma, s. r. o., jejímž předmětem 
je budoucí převod podílu v Křižovnickém 
bytovém družstvu Ďáblice, vyplývající 
z uzavřené rámcové smlouvy o vzájemné 
spolupráci a  změnu financování druž-
stevního podílu;

–  rozpočtové opatření č. 3 k rozpočtu měst-
ské části na rok 2023;

–  účetní závěrku Městské části Praha-Ďábli-
ce za rok 2022;

–  zprávu hlavní inventarizační komise k in-
ventarizaci majetku a závazků MČ Praha-
-Ďáblice k 31. 12. 2022;

–  pravidla bytové politiky MČ Praha-Ďáb-
lice, která nahrazují vnitřní předpis č. 
7/2018;

–  přílohu č. 1 zřizovací listiny týkající se ak-
tualizace hodnoty majetku příspěvkové 
organizace Základní škola a  mateřská 
škola k 31. 12. 2022;

–  dodatek č. 1 ke smlouvě o výpůjčce mezi 
MČ Praha-Ďáblice a ZŠ a MŠ.

Zastupitelstvo MČ po projednání vzalo 
na vědomí:
–  rozpočtová opatření č. 1 a č. 2 k rozpočtu 

městské části na rok 2023;

–  účetní závěrku příspěvkové organizace 
ZŠ a MŠ.

Zastupitelstvo MČ po projednání 
odvolalo:
–  současné členy redakční rady Ďáblického 

zpravodaje.
Zastupitelstvo MČ po projednání 
zvolilo:
–  členy redakční rady: RNDr. Martina  Smrčka 

a Sáru Staňkovou.
Informace radních a zastupitelů:
–  zpráva o průběhu auditu – Zpráva MHMP 

o  výsledku přezkoumání hospodaření 
MČ – nezjištěna žádná pochybení ani ne-
dostatky;

–  vyhlášení Participativního rozpočtu pro 
rok 2023 –podmínky a informace budou 
zveřejněny ve všech informačních kaná-
lech městské části.

6. zasedání 12. 6. 2023
Zastupitelstvo MČ po projednání 
schválilo:
–  závěrečný účet MČ Praha-Ďáblice za rok 

2022;
–  nabídku vkladových termínovaných účtů 

předložených J & T bankou a PPF bankou 
a uložení rezervních finančních prostřed-
ků za účelem zhodnocení na termínova-
né vklady.

Zastupitelstvo MČ po projednání 
souhlasilo:
–  s celoročním hospodařením městské čás-

ti za rok 2022 bez výhrad.
Zastupitelstvo MČ po projednání vzalo 
na vědomí:
–  rozpočtové opatření č. 4 k rozpočtu měst-

ské části na rok 2023.
Zastupitelstvo MČ po projednání 
pověřilo:
–  Václava Kotrče k  podepisování doložky 

dle § 43 odst. 1 zákona č. 131/2000 Sb.

Zastupitelstvo MČ po projednání 
zvolilo:
–  volební výbor ve složení: Daniel Prix, Ma-

rek Pěkný, Ludvík Tesař a tajemnice voleb-
ního výboru Renata Henych, tajemnice 
ÚMČ;

–  za členku Rady MČ Praha-Ďáblice v tajné 
volbě Janu Ouředníčkovou.

Zastupitelé MČ po projednání 
nesouhlasili s navrženým usnesením:
–  na odvolání 1. místostarostky M. 

 Postupové.
Zastupitelstvo MČ po projednání 
uložilo:
–  starostovi předložit zastupitelstvu ke 

schválení návrh na jmenování koordiná-
tora kulturních aktivit a  zajistit, dočasně 
do doby schválení návrhu na jmenování 
koordinátora kulturních  aktivit zastupitel-
stvem, činnost koordinátora a spolupráci 
s KC Vlna.

Informace radních a zastupitelů o:
–  proběhlé schůzce na ministerstvu dopra-

vy k okruhu – EIA v září 2023;
–  vyhlášeném záměru na pronájem neby-

tových prostor Ďáblická 339/14;
–  plošné údržbě zeleně  – nespokojenost 

s plněním smlouvy je v řešení;
–  přehledu investičních akcí;
–  točně u Hvězdárny Ďáblice;
–  multifunkčním objektu pod Cínovec-

kou  – určení vlastníka a  určení správce, 
informace o současné situaci;

–  nové bytové politice, ceníku, kategorii 
a přidělování bytů MČ;

–  podmínkách pronájmu nebytových 
 prostor;

–  novém automobilu pro JSDH;
–  financování ZŠ a Akcízu II;
–  vlastních technických službách v  Ďábli-

cích a neudržované zeleni v okolí budovy 
bývalé radnice.

Kompletní zápis najdete na 
dablice.cz – Samospráva 
– Zápisy a usnesení ZMČ

Z jednání zastupitelstva městské části

4 |

Pokud máte zájem o vyvěšení soukromé inzerce či nabídky pro občany 
Ďáblic, nevyužívejte, prosím, vývěsní plochu u vchodu do chodby úřadu 
(naproti vchodu do České pošty). Tato vývěska slouží pouze pro vyvěšení 
informací z úřadu městské části.

Pro bezplatnou soukromou inzerci je možno využít dva veřejné sloupy 
(plakáty nutno přilepit izolepou)  – viz. mapa a  dále vývěsku u  vchodu 
do úřadu z  ulice Osinalická (naproti ordinaci dětské lékařky). Zároveň 
žádáme soukromé inzerenty, aby vyvěšené letáky po skončení platnosti 
nabídky či akce sejmuli.

Případné dotazy vám ráda zodpoví Markéta Köhlerová, tel.: 602 696 392. 
V případě zájmu o vyvěšení parte přineste 1 až 2 výtisky na podatelnu 
úřadu nebo přímo M. Köhlerové, která zajistí vyvěšení na vývěsce úřadu, 
případně i na  hřbitově.

Nabídka vyvěšení inzerce
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Lidé v tíživé nebo problematické soci-
ální situaci žijící v Ďáblicích mají možnost 
využít pomoc státu, Magistrátu hl. m. 
Prahy, MČ Ďáblice, soukromých subjektů 
a ve vybraných případech služeb posky-
tovaných městskou částí Praha 8. V sou-
ladu s doporučením příslušných odborů 
MHMP je vhodný postup žádání pomoci 
směrem od všeobecné ke konkrétní. Po-
moc s  prostředkováním může poskyt-
nout sociální pracovnice MČ Ďáblice. 
Výjimkou jsou urgentní případy s  bez-
prostředním ohrožením zdraví či života. 
V takových případech budou zaměstnan-
ci MČ Ďáblice i vedení MČ Ďáblice jednat 
bezodkladně, mimo formální postup.

1) Státní pomoc
  příspěvek dle Zákona o sociálních 

službách;
  pomoc ze strany MČ Ďáblice 

s podáním žádosti;
  Deštník proti drahotě 

(destnikprotidrahote.cz)
  příspěvek na péči;
  příspěvek na mobilitu;

  příspěvek na zvláštní pomůcky;
  pohřebné.

2)  Pomoc zajišťovaná 
hl. m. Prahou

  Sociální nadační fond 
(socialninadacnifond.praha.eu)

  nevládní nezisková organizace 
založená Prahou s cílem poskytnout 
plnohodnotný život každému, kdo 
v Praze žije;

  program podpory nezávislého života 
lidí se zdravotním znevýhodněním;

  program podpory při řešení tíživé 
situace.

3) Pomoc MČ Ďáblice
  služby sociální pracovnice úřadu MČ 

Ďáblice;
  podpora ze strany vedení MČ Ďáblice, 

primárně prostřednictvím sociální 
komise Rady MČ Ďáblice;

  zprostředkování cenově dostupného 
rozvozu obědů (z ďáblické ZŠ nebo 
prostřednictvím Diakonie – dle 
aktuální situace);

  předjednaná kapacita pečovatelské 
služby;

  proměnné v čase;
  aktuálně: Centrum zdravotních 

a sociálních služeb MČ Praha-
Březiněves, Thése.one, Diakonie ČCE.

4)  Pomoc zajišťovaná 
městskou částí Praha 8

  služby Odboru sociálních věcí 
a zdravotnictví;

  sociální služby poskytované na území 
MČ Praha 8 (praha8.cz/Odkazy-a-
informace-1);

  namátková dostupnost – pomoc 
se zprostředkováním ze strany MČ 
Ďáblice.

5) Soukromé (komerční) služby
  pomoc se zprostředkováním ze strany 

MČ Ďáblice;
  v nezbytných, odůvodněných 

případech možnost finančního 
příspěvku ze strany MČ Ďáblice.

Martin Tumpach, starosta

Ze Strategie zajištění poskytování sociálních 
a pečovatelských služeb pro občany Ďáblic

Městská část Praha-Ďáblice spravuje 65 bytů v  sedmi byto-
vých domech a 2 byty v objektu mateřské školy. Byty jsou pri-
márně určené pro osoby, které z  objektivních důvodů nemají 
možnost zajistit si bydlení vlastními silami (rodič-samoživitel, 
senior, student apod.), a dále jako benefit pro lidi, které Ďáblice 
potřebují pro výkon povolání nebo činností klíčových či zvlášť 
významných k zabezpečení úkolů, funkcí nebo povinností MČ. 
Jde o byty nouzové, tudíž jsou v základním standardu, nicméně 
s  regulovanou cenou nájmů. Ceny nájmů se snažíme nastavit 
tak, aby se náklady na správu bytů přibližně rovnaly příjmům. 
Pravidla pro přidělování bytů jsou k  dispozici na webových 
stránkách MČ, popř. k nahlédnutí na podatelně Úřadu MČ.

Akcíz II
Bytový dům Ďáblická 4 b („Akcíz II“) byl postaven z  dotace 

Fondu rozvoje dostupného bydlení na území hl. m. Prahy, pro-
jekt „Specifické sociální, startovní a stabilizační bydlení občanů 
MČ Ďáblice“ a má celkem 14 bytových jednotek. Vzhledem ke 
zdárné kolaudaci byly v průběhu června dle pravidel pro přidě-
lování bytů tyto byty přiděleny vybraným žadatelům.

Jak je to s výstavbou u zastávky Ďáblice?
Za mobilní ohradou u zastávky Ďáblice ve směru na Březině-

ves v těchto dnech vzniká bytový dům, který je společným pro-
jektem budoucího bytového družstva Městské části Praha-Ďáb-
lice (MČ), Rytířského řádu Křižovníků s červenou hvězdou (RŘK) 
a investora Doma je doma, s. r. o. (DjD). Projekt vznikl v r. 2020 
a na základě vzájemných dohod a smluv získá MČ až pět nových 

bytů (245 m2 bytové plochy) za velmi příznivou cenu a zhodno-
tí jeden ze svých pozemků, který je samostatně nezastavitelný. 
DjD a RŘK vytvořili Družstvo (Křižovnické bytové družstvo Ďábli-
ce), které výstavbu zajišťuje a financuje. MČ a RŘK poskytli Druž-
stvu právo stavby na svých pozemcích. MČ uzavřela smlouvu 
o smlouvě budoucí kupní s Družstvem, na jejímž základě po ko-
laudaci bytového domu získá byty za předem stanovenou cenu 
a stane se členem Družstva.

Martin Tumpach, starosta

Ďáblický bytový fond

Budoucí bytový dům na Ďáblické.

Vizualizace bytového domu na Ďáblické.
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Velice nás těší, že v letošním roce přihlási-
li navrhovatelé do participativního rozpoč-
tu celkem čtyři projekty. Jeden jsme sice 
museli z důvodu nesplnění formálních po-
žadavků vyřadit, avšak budeme se těšit na 
jeho podání v následujícím roce.

Jelikož celková částka na všechny tři pro-
jekty nepřevyšuje vyčleněnou částku na 
realizaci vítězných návrhů 300 tisíc Kč, tak 
Rada MČ rozhodla o přidělení projektů bez 
hlasování. Rádi bychom proto představili 
vybrané projekty.

1. Úprava a rekultivace svahu

Projekt se týká rekultivace svahu mezi 
sportovním areálem (za tenisovými kurty 
a za hřištěm s umělým povrchem oddílu SK 
Ďáblice) a  nově odkoupeným pozemkem 
1729/625 od Rytířského řádu Křižovníků 
s červenou hvězdou. V létě 2022 došlo dle 
podepsané smlouvy k  převzetí pozemku 
do správy SK Ďáblice a k vytvoření travnaté 
plochy. Nad rámec smlouvy byl částečně 
vyčištěn svah mezi areálem a  novým po-

zemkem. Nicméně svah je velmi nerovno-
měrný, v některých místech příkrý, a proto 
těžko udržovatelný. Vzhledem k  tomu je 
toto místo zneužíváno k častému odkládání 
různých bioodpadů.

Při realizaci tohoto projektu dojde k rov-
noměrné úpravě od hrany svahu ke ztrace-
nému bednění, které bude opticky i fyzicky 
oddělovat louku od svahu. Propojení louky 
s areálem SK je naplánováno pomocí bran-
ky a zahradních schodů. K čemu louka slou-
ží, nám řekne plánovaná informační tabule, 
která seznámí občany, co je a  co není na 
louce povoleno.

2. Ďábličtí ochotníci – Divadelní 
představení Žena v trysku století

Druhým vybraným projektem je realizace 
divadelního představení Zdeňka Podskal-
ského Žena v  trysku století od zkoušek až 
po samotné hraní. Představení a  zkoušky 
by byly v Ďáblicích. Představení by mohlo 
být odehráno i  v  sousedních městských 
částech.

Na projekt je potřeba zajistit prostory na 
zkoušky i hraní, dále kulisy, rekvizity, projek-
ce a autorská práva.

Cílem je propojit (nejen) místní obyvatel-
stvo, naučit se nové věci, mít se na co a na 
koho těšit, vytvořit a udržet nová přátelství 
a v neposlední řadě pobavit sebe i ostatní.

Ďábličtí ochotníci působí v Ďáblicích od 
roku 2019, vystupují na ďáblických akcích 
a dosud nazkoušeli tři představení.

3. Knihobudka v srdci Ďáblic

Poslední projekt se týká zřízení kniho-
budky v centru Ďáblic. Spontánně v Ďábli-
cích už funguje v  prostoru chodby úřadu 
od pošty až k lékařům. Možná právě proto 
by bylo dobré dát knihobudce konkrétní 
podobu. Nápad je na knihobudku vzhle-
du starého televizoru nebo recyklované 
z původní skříně a upravené pro venkovní 
použití.

Přesné umístění bude předmětem další 
rozpravy nebo hlasování občanů. Nejčastěji 
padají návrhy na ďáblické zastávky či okolí 
radnice.

David Prokeš, radní

Participativní rozpočet 2023

Zahrada a zázemí komunitního centra Vlna 
vzniklo na základě vize a projektu MČ Ďábli-
ce v  roce 2016. Podobu komunitního cent-
ra a  jeho počáteční směřování nastartovala 
s velkým úsilím od října 2016 Petra Pekárko-
vá. Tehdejší nájemní smlouva vymezovala 
„provozování Komunitního centra – kavárny 
(zejm. poskytování občerstvení, pořádání 
kulturních a  společenských akcí)“. S  nájem-
ným ve výši 10 000 Kč/měsíc s  tím, že paní 
Pekárková byla městskou částí ještě placena 
za péči o přilehlou zahradu. V lednu 2017 po-
žádal nájemce o  snížení nájmu, a  jelikož se 
nepodařilo dojít ke shodě o dalších podmín-
kách nájmu, dala MČ nájemci výpověď.

Od března  2017 se provozování komu-
nitního centra Vlna ujal nový provozovatel 
Komunitní centrum Vlna Ďáblice, z. ú., který 
navázal na dosavadní provoz a  dále rozvíjel 
pestrou škálu aktivit pro obyvatele Ďáblic. 
Předmětem nájmu bylo „provozování vol-
nočasového komunitního centra, kavárny 
a provozování pravidelného kulturního a so-
ciálního programu (např. výstavy, setkání, 

diskuse, workshopy, poradenství, občasná 
hudební, literární, dramatická či jiná kulturní 
produkce atd.) k rozvoji komunitního života, 
předcházení sociálního vyloučení“ s  nájem-
ným ve výši 1000 Kč/měsíc. V květnu 2023 po-
žádal nájemce MČ o jednorázovou provozní 
dotaci. Jelikož vedení MČ preferovalo formu 
pravidelné podpory, byl nájemce vyzván 
k vypracování návrhu dlouhodobé, pravidel-
né podpory ze strany MČ nastavené tak, aby 
byl provoz v  současné podobě trvale udrži-
telný. Tato podpora byla následně definová-
na na 30 000 Kč/měsíc za podmínky dodání 
podrobně definované nabídky služeb dodá-
vaných za tuto částku. Dne 21. 6. 2023 byla 
na podatelnu ÚMČ zakladatelkou Komunitní 
centrum Vlna Ďáblice, z. ú., doručena výpo-
věď smlouvy o nájmu prostor k 30. 9. 2023.

Na základě výše uvedených důvodů bych 
tímto rád vyjádřil politování, že nedošlo k na-
plnění oboustranně definovaných podmí-
nek dalšího provozu, a především velké díky 
stávajícím provozovatelům za veškerou práci 
a  úsilí, které vložili do fungování Vlny, která 

se postupně stala neodmyslitelnou součás-
tí Ďáblic. Díky vašemu osobnímu nasazení 
máme místo, kde se můžeme setkávat,  sdílet 
zájmy a  navazovat nová přátelství. Máme 
prostor, kde se uskutečňují kulturní akce, 
vzdělávací workshopy a společenské aktivity, 
které přinášejí do Ďáblic inspiraci a  radost. 
Vaše práce je ve Vlně na první pohled viditel-
ná a bude inspirací pro další provoz.

Je pochopitelné, že v tak různorodé skupi-
ně, jako jsou obyvatelé Ďáblic, nelze dosáh-
nout toho, aby koncept komunitního centra 
vyhovoval všem. Nicméně je nezbytné usi-
lovat o  to, aby tu komunitní centrum bylo 
pro co možná největší spektrum lidí a jejich 
zájmů. I vaše názory na další fungování Vlny 
jsou pro nás důležité.

Nyní tedy hledáme provozovatele, ať 
už z  řad členů Komunitního centrum Vlna 
Ďáblice, z. ú., nebo z  řad akčních sousedů, 
případně i přespolních ostřílených profesio-
nálů, kteří budou pokračovat v  rozvoji této 
úspěšné značky.

Martin Tumpach, starosta

Komunitní centrum Vlna
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Koncem května pak naši senioři vyrazi-
li v rámci místní pobočky Seniorů ČR do 
Plzně na akci Senioři baví seniory a o pár 
dní později následovalo buřtobraní v are-
álu komunitního centra Vlna. V polovině 
června proběhl pod taktovkou Sociální 
komise výlet ďáblických seniorů do Ja-
roměřic nad Rokytnou a  Třebíče. I  když 
to není snadné, snažíme se udržet cenu 
50 Kč/os. včetně dopravy a vstupného do 
zámku. Každou středu od dvou do pěti 
půjčujeme klubovnu v OD Ke Kinu klubu 
Šikovných rukou, kde šikovné babičky vy-
tvářejí spousty krásných výrobků (ukázka 
je k vidění například na plotě OD). Každý 
pátek od dvou do šesti pak půjčujeme 
klubovnu k aktivitám Klubu seniorů. So-
ciální komise hospodaří s  ročním roz-
počtem 300 000 Kč, který je využíván na 
oslavu MDŽ, dva výlety pro seniory, gra-
tulace jubilantům (s  posezením vedení 
obce s  jubilanty 2x za rok), Mezinárodní 
den seniorů, vánoční posezení seniorů, 
příspěvky na pedikúru a  plavenky a  pří-

spěvek pro seniory na zdravotní cvičení 
a kurzy keramiky. Částku 65 000 Kč posky-
tuje MČ jako neinvestiční účelovou dota-
ci Seniorům ČR, z. s., základní organizaci 
Praha-Ďáblice a také hradí náklady spoje-

né s provozem klubovny. I přes zvyšující 
se ceny věcí i  služeb děláme maximum 
pro zachování stávajících seniorských 
 aktivit a pro jejich další případný rozvoj.

Martin Tumpach, starosta

Ďáblice seniorům

2.  června se i  v  Ďáblicích konala Noc 
kostelů. Program v kapli u zámečku Rytíř-
ského řádu Křižovníků s  červenou hvěz-
dou započal koncertem, který trval skoro 
dvě hodiny. Děti zhruba od 7 do 20  let 
svou hrou na piano, klarinet, saxofon 
i  harfu svojí hrou oživili nádherně akus-
ticky znělý prostor barokní kaple. Zazněl 
také zpěv. Slyšeli jsme písně v  podání 
talentovaných děvčat i gospely, které na-
cvičila pětice ďáblických žen. Koncert byl 
nádherný. Zážitek mě přivedl ke vzpomí-
nání.

23. března tohoto roku proběhl festival 
hudby – soutěž Jarní petrklíč. Tuto soutěž 
založil mladík Josef Buchal před 33 roky. 

Letošní ročník stejně jako ročníky minulé 
organizoval tentýž muž – ředitel naší zá-
kladní školy. Už druhým rokem jsem na-
bídla, že pomohu s organizací. A tak jsem 
opět mohla obsluhovat troje dveře sálu 
v prvním patře kulturního domu Krakov, 
kde se soutěže celý den odehrávaly. Byla 
jsem jak v sále, tak i mimo něj. Viděla jsem 
celé dění. Příprava festivalu v KD Krakov 
začínala v 7 hodin ráno. Tým podle věku 
od schopných pracovitých školáků přes 
učitele a ženy z kanceláře po pana škol-
níka a kuchařky kmital. Soutěže probíhaly 
v obou sálech kulturního domu. Soutěž-
ní obory… ani je nedokážu vyjmenovat. 
Všude děti, jejich rodiče, pedagogové 
a  10 odborných porotců českých hu-
debních celebrit. Na 450 soutěžících dětí 
ukázalo, že je zajímá něco více než jen 
mobil. Slyšet prvňáka, jak hraje byť jedno-
duchou skladu, vnímá ji, s chutí hraje, byť 
sem tam zazní chyba, to je radost. Paní 
učitelka z  Prahy 11 mi v  předsálí sdělila: 
„Co to teprve s dětmi udělalo, když jsem 
jim nabídla, že uděláme trio. Klavír, violon-
cello a flétna. Potěšení z hudby a ze spo-
lečného souznění v  hudbě. Vyhlašování 
výsledků je nezapomenutelný zážitek. Na 
dětech, které spolu se svými učiteli tušily, 
že by mohly patřit mezi vítěze, bylo vidět 
obrovské napětí a  pak obrovská radost. 
Účast v  hudební soutěži znamená pro 
žáka dennodenní cvičení několik let. I pro 
organizátory festivalu není festival práce 
jednodenní. Po 18. hodině kulturní dům 

ztichl, všichni se vraceli domů i do vzdále-
nějších míst republiky.

A  do třetice. Nedávno, když se kama-
rádka vrátila z ďáblického klubu seniorů, 
radostně povídala o svém pocitu při zpí-
vání. V klubu se zpívá i způsobem: pějme 
píseň dokola… na koho to slovo padne, 
nabízí novou píseň. Klub skončil, a  ne 
všichni odešli. Skupinka spokojených ba-
biček a  dědů zpívala dál. Bylo jim spolu 
při zpěvu dobře, možná i  zapomněli na 
nějakou tu bolest v těle.

Na všech místech, která jsem zmínila, 
lidé spolu muzicírovali a byli přitom šťast-
ní.

Milada Stroblová

Hudba a zpěv
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Bylo nám velkým potěšením přivítat 
25.  května poprvé v  letošním roce nej-
menší členy naší městské části. Malé 
občánky, jejich rodiče a další rodinné pří-
slušníky přivítal starosta Martin Tumpach, 
který nejen že popřál hodně zdraví a štěs-
tí do života všem přítomným, ale také pře-
dal osobně nachystané dárky pro rodiče 
a  jejich děti. Následně přítomné hosty 
čekalo pěvecké a taneční vystoupení dětí 
z naší mateřské školy. Děti pod vedením 

paní učitelky byly opravdu šikovné a za to 
jim patřil velký potlesk a malá sladká od-
měna. Přítomní rodiče se na památku se 
svými dětmi vyfotografovali v  připrave-
ném foto koutku a pro všechny přítomné 
hosty bylo připraveno občerstvení.

Dovolte mi za všechny členy sociální 
komise ještě jednou popřát hodně zdra-
ví a  štěstí všem novým občánkům naší 
městské části.

Členové sociální komise

Vítání občánků
 | Ďáblický zpravodaj
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Přejeme vám… (viz tajenka)
1. vrstva buněk
2. řada aut
3. uctít
4. rekreace
5. shoda ve zjevu
6. masák
7. omotat
8. cedit
9. sílit (cvičit)
10. otok
11.  druhé největší město Plzeňského kraje 

(brána Šumavy)
12. učinit bohatším
Nápověda: epitel

Miroslava Lehovcová



Další akcí, kterou uspořádala sociální 
komise, byl červnový výlet pro ďáblické 
seniory a  osoby s  tělesným postižením. 
Sešli jsme se společně před budovou 
úřadu MČ Praha-Ďáblice, kde nás vyzved-
ly autobusy a hurá ven z Prahy. Naším cí-
lem byl kraj Vysočina, a to konkrétně ba-
rokní zámek v Jaroměřicích na Rokytnou 
a následně město Třebíč.

Cesta byla bez komplikací, počasí krás-
né a všichni se moc těšili. Prohlídka zámku 
v Jaroměřicích nad Rokytnou a přilehlých 
zahrad byla moc krásná a  zajímavá. Do-
šlo také na malé občerstvení v  místní 
kavárně. Následně jsme se přesunuli do 
města Třebíč, kde jsme se rozešli na oběd 
a  prozkoumat kulturní památky. Mezi 
nejvíce navštěvované památky patří sta-
robylé židovské město či bazilika svatého 

Prokopa. Obě památky byly v roce 2003 
zapsány do seznamu světového dědic-
tví UNESCO. Dále také Židovský hřbitov, 
který je po pražském Židovském hřbitově 
druhý největší v Česku, a zámek, který byl 
během 16. století přestavěn z původního 
benediktinského kláštera.

Výlet se nám opravdu vydařil, vše šlo 
dle plánu a všichni jsme se ve zdraví vrá-
tili s úsměvem ve tváři a závěrečnou pís-
ničkou zpět domů. Všem výletníkům dě-
kujeme za krásný den a těšíme se příště 
na viděnou.

Členové sociální komise

Výlet seniorů

Dne 30. 6. 2023 uspořádala sociální komi-
se posezení s občerstvením a malým dáreč-
kem s ďáblickými jubilanty, kteří oslavili své 
kulaté narozeniny v  prvním pololetí roku 
2023. V průběhu roku obdrželi od MČ dár-
kové karty do nákupního střediska Globus.

Setkání se konalo v  zasedací místnosti 
MČ Praha-Ďáblice. Jubilanty přišli pozdravit 
místostarosta Jaroslav Lehovec a  starosta 
Martin Tumpach, který si se všemi dlouze 
vyprávěl. Někteří zde žijí celý život, a tak za-
vzpomínali na své mládí a  sami vyprávěli, 
jak se dříve žilo v  Ďáblicích. Bylo to velmi 
milé setkání a už teď se těšíme na další, kte-
ré se uskuteční koncem roku 2023.

Členové sociální komise

Setkání s jubilanty

Každá životní změna by měla mít svůj 
rituál. Měla by se oslavit, abychom na ten 
okamžik nikdy nezapomněli. A  jednou 
takovou událostí je bezpochyby roz-
loučení se školkou a nástup do základní 
školy. Někdo říká, že končí dětství, pro-
tože školáčkovi začínají povinnosti. Ale 
nebojte se, děti, dětství vám ještě nějaký 
ten rok vydrží. To slibujeme. Každopádně 
to ale životní krok je. A ne ledajaký, takže 
oslava je na místě. My, v mateřské škole, 
jsme si to letošní rozloučení naplánovali 
na 28.  června. A  udělali jsme moc dob-
ře, protože počasí nám opravdu vyšlo. 
Ostatně jako všechno. Zábavu nejprve 
rozproudil klaun Rybička s  Inkou Rybá-
řovou. Děti zpívaly, tancovaly… prostě se 
bezvadně bavily. Doslova celá zahrada se 
smála, když klaun vyhlásil soutěž o  nej-
vtipnějšího tatínka a dědečka.

A  potom přišla konečně ta dlouho 
očekávaná chvíle. Když zazněly první 
tóny slavnostní fanfáry, všichni zvážněli 
a  děti slavnostně nastoupily před rodi-
če. V  očích se zaleskly první slzy dojetí. 
Klaun nejprve všechny v  pokleku paso-
val na školáky a  Inka je pokropila samý-
mi jedničkami. Potom už dostaly prostor 
samotné děti. Písničkou se rozloučily se 
školkou a  složily přísahu, že „nikdy ne-
budou chodit za školu a budou se pilně 
učit“. Sotva doznělo poslední slovo, nej-
bližším stromem se prohnal krátký divoký 
vítr. Tak uvidíme…

Paní učitelky se nakonec s  každým 
svým svěřencem jednotlivě rozloučily 
a  předaly mu tričko a  ročenku. A  to už 
brečeli úplně všichni.

Přesto, že se se „svými“ dětmi loučíme 
každý rok a víme, že je to tak v pořádku, 

jsou tyto okamžiky pro všechny velmi sil-
né. A jak děti zpívaly: „Nebyl nikdo, kdo by 
to tu neměl rád, vzpomínky si uchováme 
napořád…“, můžeme s určitostí říct, že ni-
kdy na vás, děti, nezapomeneme.

Šárka Hrdličková, učitelka MŠ

Loučení s předškoláky
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Říká se, že ve zdravém těle je zdravý 
duch. A  protože tady ve školce o  zdraví 
dbáme, vítáme každou příležitost, kdy si 
děti mohou zasportovat. A  zvláště, je-li 
akce tak úžasně připravená, jak to umí 
pan Lehovec se svými kolegy z TJ Ďáb-
lice. Ve středu 7. června už na nás čeka-

li na hřišti a stejně jako každý rok, už na 
první pohled bylo vidět, že opět nebude 
o  zábavu nouze. Pánové nám připravili 
sedm sportovních disciplín, které mu-
sely všechny třídy postupně zvládnout. 
Štafeta, slalom, kop do branky… prostě 
všechno, co mají děti rády. A nutno říct, 
že i ti největší lenoši se snažili. Bylo vidět, 
že jim vůbec není pohyb cizí a že je vlast-
ně strašně baví.

A protože u pana Lehovce není pora-
žených, zvítězili nakonec všichni. Vždyť 
všechny děti sportovaly s vervou a s ob-
rovským nasazením. Z  hřiště se také po 
celou dobu ozývaly jen výkřiky radosti, 
jásot a  hlasité povzbuzování. Zkrátka 
všechno to, co patří ke správnému spor-
tovnímu dopoledni.

Na zpáteční cestě se pak všichni malí 

sportovci dmuli pýchou. Jak by také ne, 
vždyť jim k tomu na hrudi svítila zlatá me-
daile a  každá třída si navíc nesla novou 
mičudu.

Takže pánové, máte opět naše velké 
díky.

Šárka Hrdličková, učitelka MŠ

Sportovní den

Dětský a sportovní den 24. 6. 2023
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V  neděli 21.  května se v  BB Aréně 
v   Letňanech konal poslední turnaj Kids 
Floorball League, zkráceně KFL. Jednalo 
se o závěrečný florbalový turnaj pro děti 
rozdělený do tří věkových kategorií. První 
kategorie byla určena pro žáky 1.–3. třídy, 
druhá kategorie pro žáky 4.–6. třídy a třetí 
kategorie pro žáky 7.–9. třídy. Jelikož se 
jednalo o  poslední turnaj v  tomto škol-
ním roce, na děti čekaly i různé odměny 
a dárečky za jejich pravidelnou účast na 
těchto turnajích. Ve spolupráci s Mercuria 
Laser Game obdržel každý tým voucher 
na laser game, na který se hráči společ-
ně vydají. Nejprve bychom chtěli vyjádřit 
naši vděčnost všem dětem, které se zú-
častnily tohoto turnaje, stejně tak jejich 
rodičům, trenérům a  rozhodčím, kteří 
přispěli k  hladkému průběhu celé akce. 
Rádi bychom také poděkovali našim 
sponzorům, kteří nám umožnili uspořá-
dat tuto akci. Mezi naše partnery patří 
Městská část Praha 8, Praha-Troja, Praha 
18, Praha 19, Hovorčovice, Dolní Chab-
ry, Praha-Ďáblice a  Hlavní město Praha. 
Nyní se pojďme podívat na výkony týmů 
v jednotlivých kategoriích.

V první kategorii pro žáky 1.–3. třídy se 
utkalo celkem osm týmů. Mezi nimi byly 
ZŠ Ďáblice, ZŠ Chabry, dva smíšené týmy 
složené ze různých škol, dva týmy ze ZŠ 
Fryčovická a dva týmy ze ZŠ Žernosecká. 
Nejúspěšnějším týmem se stal tým Žer-
nosecká 1, který po výhrách 5:1, 7:1 a 5:1 
postoupil do dramatického finále proti 
týmu Fryčovická 1. V  napínavém finále 
dokázali zvítězit 3:2. O třetí místo se utka-
ly týmy Fryčovická 2 a Ďáblice. Bronzovou 
příčku si nakonec odnesli hráči z Ďáblic, 

kteří porazili tým Fryčovická 2 poměrem 
3:2. Ke krásnému výsledku gratulujeme!

Ve druhé kategorii pro žáky 4.–6. třídy 
se utkalo celkem pět týmů. Mezi nimi 
byly ZŠ Hovorčovice, ZŠ Chabry, ZŠ 
Fryčovická, ZŠ Kbely a  jeden Žlutý smí-
šený tým složený z Ďáblic a dalších škol. 
Žlutá zde sice skončila na posledním 5. 
místě, ale o  to více se Ďáblice radovaly 
z perfektního výsledku ve třetí kategorii.

Ve třetí kategorii pro nejstarší děti 
(7.–9. třída) se tentokrát sešly jen čtyři 
týmy. Konkrétně ZŠ Ďáblice, ZŠ Kbely, ZŠ 
Tupolevova a jeden složený tým Červená 
z  různých škol. Stejně jako v  předchozí 
kategorii se hrálo formou jedné tabulky 
každý s každým. Na prvním místě se po 
remíze 1:1, výhrách 4:1, 9:1 a  díky lepší-
mu skóre umístily Ďáblice. Těsně za nimi 
skončil tým Kbely, na třetí příčce se umís-
tila Tupolevova a na čtvrtém místě slože-
ný tým Červená. Moc blahopřejeme ke 
krásným výsledkům posledního turnaje 
letošní sezony a  budeme se těšit v  no-
vém školním roce!

Ohlasy rodičů:
„V první kategorii pro nejmenší se nám 

rozhodně nejvíce líbilo využití hlavní i ve-
dlejší haly. Nejprve jsme se museli zorien-
tovat, kde naše dítě bude vůbec hrát, ale 
pak to bylo už dobrý a vzhledem k rodi-
čům, jakožto divákům skvělý krok. Bez 
problémů jsme viděli a nemuseli se naho-
ře mačkat jako ty předchozí turnaje.“

„Naše děti si turnaj užily a  většina zá-
pasů byla opravdu vyrovnaná. Až z toho 
byly smutné, že je to už poslední turnaj 
a musí čekat až do nového školního roku 
na další, ale naštěstí jim čekání zkrátí pří-
městské kempy v Letňanech, na které řek-
ly, že bezpodmínečně musí jít.“

Lucie Hadžiosmanovičová

Dvě výhry v posledním turnaji sezony!
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Tým mužů A  i  B obsadil stejně shod-
né 6. místo, ale hodnocení obou týmů 
je velmi odlišné. U  mužů A  je 6. místo 
a  průběh některých jarních utkání vel-
kým zklamáním. Co je možné hodnotit 
jako velmi pozitivní, je jarní domácí derby 
s Březiněvsí, kdy jsme vyhráli 2:1 a vytvo-
řili rekord v počtu diváků: derby sledova-
lo více než 400 návštěvníků. Utkání ještě 
v přestávce doplnil zápas mladší příprav-
ky obou týmů, za což děkuji klukům i tre-
nérům. Pamětníci vzpomínají jen na dvě 
podobné návštěvnosti, ale to jsou desítky 
a desítky let zpět a dávná historie. V dneš-
ní „digitální“ době dostat na „vesnický“ 
fotbal tolik diváků je doopravdy velmi 
povzbudivé. Všem našim fanouškům za 
podporu moc děkujeme. Trenér týmu 
Muži A Jirka Černý hodnotí celou sezonu 
takto: „Po podzimu jsme byli na třetím 
místě, i když s bodovým odstupem, a tak 
cíl na jaro byl udržet se na tomto místě 
a  pozlobit týmy na špici. To se nám na 
jaře ale moc nepovedlo. Naopak jsme 
prohráli s  řadou papírově slabších týmů 
a někdy i s velkým brankovým rozdílem. 
V  hlavách kluků bylo, že se již nedá po-
stoupit, ale ani sestoupit, a  tomu odpo-
vídaly výkony jako na houpačce, prostě 
nebylo o co hrát.“

Výsledkem týmu Muži B je také shodně 
6. místo, ale s bodovým ziskem 50 bodů. 
Týmy na 4., 5. a  6. místě získaly stejný 
počet bodů (50), takže o našem posunu 
na 6. místo nakonec rozhodlo skóre. Za 
Muže B s  výsledky můžeme být s  ohle-
dem na to, že většinu hráčů tvoří mladí 
kluci, velmi spokojeni. Děkuji klukům 
i trenérům.

U mládeže bylo letošním cílem udržet 
většinu vyšších a nejvyšších soutěží, což 
se nakonec podařilo. I  když u  Mladších 
žáků A, ročník 2010, rozhodoval o udržení 
až poslední zápas s Bohemkou, který jsme 
v  hororovém zápase vyhráli 3:2. Děkuji 
moc klukům i trenérům Lukáši Horvátho-
vi, Vaškovi Šťastnému a  Járovi Houzaro-
vi, kteří pro udržení této nadstandardní 
soutěže udělali maximum, neboť se naši 
žáčci potkávali s  týmy,  jejichž muži hrají 
první i druhou ligu.

Také děkuji za udržení 1. A třídy u star-
ších žáků B, ročník 2009, klukům i  tre-
nérům Jardovi Lehovcovi a  Michalu 
Boháčovi. Jen pro informaci, sousedé 
z Chaber, i když mají jen jeden tým A, tak 
tuto soutěž neudrželi a padají do 2. třídy. 
To jen pro představu, jak jsou mládežnic-
ké soutěže pro týmy z okraje Prahy nároč-
né. Ďáblice ve starších žácích mají ještě 
tým A, ročník 2008, který cílil na historický 
postup mimo region Prahy, a to do diviz-
ní skupiny Čechy. Nicméně, jaro se týmu 
starších žáků A z pohledu postupu nepo-
vedlo. Skončili sice na hezkém 3. místě, 
ale nepostupovém. Smůlu jsme letos 
měli u  staršího dorostu, kde se snižoval 
počet týmů ve skupině z 16 na 14 týmů 
a kde tři pražské týmy sestoupily z divize, 
takže náš tým z 5. místa od konce sestou-
pil do 1. A  třídy. Pro příští sezonu bude 
naším cílem vrátit se do nejvyšší soutěže.

Sousedský fotbalový turnaj 
má za sebou první ročník

Na fotbalovém plese jsme zkusili na-
bídnout občanům, podnikatelům a  fir-
mám působícím v  Ďáblicích projekt 
sousedského fotbalového turnaje. Osm 
ďáblických týmů nakonec odehrálo ve 
dnech 20.–21. 6. základní skupinu, ze kte-
ré do finále postoupily tři týmy. Ty 24. 6. 
v  rámci Dětského a  sportovního dne 
bojovaly o  první tři příčky. Krásné zápa-
sy, zajímavá setkání, báječná atmosféra 
s fanoušky, zcela překvapivé obsazení ně-
kterých týmů. To vše přinesl první ročník. 
Předpokládáme a  věříme, že tento tur-
naj bude příští rok/y pokračovat dalšími 
 ročníky.

Výsledky 
1. ročníku 
sousedského 
fotbalového 
turnaje:
1. místo:  tým Czech 

Sport Travel
2. místo:  tým Pesce C
3 místo:  tým Yes

Vítězům gratulujeme a  děkujeme všem 
za účast! Fotogalerie na stránkách SK 
Ďáblice zde:
skdablice.eu/sousedsky-fotbalovy-turnaj/

Jako každé léto opět kempy
Po celý červenec budou v  areálu SK 

probíhat kempy. Dva fotbalové a  dva 
příměstské sportovní. Jsem potěšen, že 
se již desítky let tyto kempy v areálu SK 
konají.

Fotbalová školička
V rámci Dětského dne odehrála Fotba-

lová školička ročník 2017 svůj exhibiční 
zápas Modří proti Červeným, kdy všichni, 
kdo se zúčastnili, vyhráli. Nejmenší hráči 
po zápase obdrželi medaile a z cukrárny 
od Buchalů fotbalový dort. Další Fotbalo-
vá školička pro děti narozené v roce 2018, 
případně 2019 začíná 4. 9. 2023 od 17 ho-
din na hřišti SK Ďáblice, a pak vždy každé 
pondělí. Těšíme se.

Michal Mošnička, 
předseda SK Ďáblice

Hodnocení fotbalové sezony 
2022/23 je rozpačité

Foto návštěvnosti 
s Březiněvsí.
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Vážení občané, rozhodli jsme se, že vám 
budeme pravidelně poskytovat relevantní 
a nezkreslené informace a sdělení k tomu, 
o čem se v Ďáblicích hovoří a co se v Ďáb-
licích děje. Vede nás k tomu prostý fakt, že 
v některých článcích a veřejných zdrojích, 
např. na Facebooku, jsou opakovaně pře-
destírány skutečnosti, které jsou zkreslené, 
nejsou založeny na reálných faktech nebo 
jsou to zprávy, které se mají tvářit jako vě-
rohodné, ale jde o manipulace s fakty na 
hranici dezinformací. Takové články a sdě-
lení nepřinášejí nic dobrého, vedou jen 
z  rozdělování našich občanů a  vzájemné 
nevraživosti a ve svém důsledku ke špatné 
náladě. Bohužel se na tom podílí i někteří 
volení představitelé městské části; svojí 
neuvážlivostí a  absencí objektivity a  ro-
zumného přístupu k řešení věcí potlačují 
principy slušné a věcné debaty a rozhod-
ně nepřispívají k budování občanské spo-
lečnosti založené na hodnotách pravdy 
a vzájemné úcty; o  slušném vystupování 
na veřejnosti nemluvě.

K  dohadům a  spekulacím o  Vlně: Zjiš-
ťujeme, že občané nejsou a  v  minulosti 
nebyli dostatečně informováni, jak to s Vl-
nou je. Budova tzv. Vlny (včetně pozem-
ku) je ve vlastnictví městské části. Vedení 
městské části je povinno s jejím majetkem 
nakládat hospodárně, efektivně a právně 
bezvadně, a to vše v souladu se zájmy po-
kud možno všech občanů Ďáblic, nikoli ve 
prospěch jen několika vybraných jedinců, 
kteří jsou ale nejvíce slyšet a vidět. Trvale 
proto sledujeme, jak se ve Vlně hospoda-
ří, jak to tam vypadá, jak je tento majetek 
opečováván ze strany nájemce.

Nájemcem budovy Vlna je osoba sou-
kromého práva, a  to Komunitní centrum 
Vlna Ďáblice, z. ú. Nájemce platí za proná-
jem celé budovy nájemné, které lze ozna-
čit za nízké. Městská část zároveň přispívá 
nájemci na elektřinu, tedy činnost této 
osoby dotuje dalšími vlastními zdroji. Co 
je podstatné je, že veškerý příjem (chcete-
-li zisk) z činnosti nájemce při provozování 
činnosti v  budově pronajaté od městské 
části připadá nájemci. Jinými slovy měst-
ská část, tedy její občané, nejsou benefi-
cienty těchto příjmů, a to v žádné částce.

Za hospodařením Komunitního centra 
Vlna stojí její statutární orgán a  vedení, 
stejně tak tyto osoby odpovídají za úspěch 
nebo neúspěch a dobré hospodaření KC. 
Případný schodek nebo dluhy komunit-
ního centra jsou výsledkem práce vedení 
komunitního centra, nikoli městské části. 
Ve vedení Komunitního centra Vlna jsou 
paní Ničová a paní Sandrová, ty odpovída-
jí za úspěch a spokojenost s činnostmi ve 
Vlně, které tam ony pořádají; a to do doby, 
než pro stížnosti občanů a obyvatel bude 
muset městská část zasáhnout. Akce 
městské části v  současné době zajišťuje 
kulturní komise nezávisle na komunitním 
centru. Zároveň bylo ukončeno veřejné 
a transparentní výběrové řízení na nového 
koordinátora kulturních akcí, jehož jméno 
bude oznámeno po jednání zastupitel-
stva.

Bohužel musíme uvést, že jsme opako-
vaně konfrontováni s  tím, že ve Vlně ne-
jsou nabízeny služby, potraviny, nápoje, 
jaké by si občané přáli a jaké žádají, jsme 
opakovaně dotazováni na úklid a pořádek 

ve Vlně nebo na uspořádání prostoru. Sa-
mozřejmě, že jde o občany, kteří do Vlny 
už nechodí, chodit přestali nebo chodí 
sporadicky, zároveň by tam ale chodili 
rádi, ale pro nedostatky tam nechtějí trá-
vit čas a  jdou nebo jedou jinam. Z  toho 
plyne, že my nasloucháme všem, komuni-
kujeme i s těmi, kteří to chtějí jinak, jinak 
a lépe, kteří se nespokojí se vším.

Pokud jde o  to, co pro městskou část 
vykonávaly paní Ničová a Sandrová, každá 
každý měsíc za „fakturovanou“ částku 33 
tisíc Kč (rok 2022 a do března 2023), sdě-
lujeme, že jejich aktivity placené z  těch-
to peněz byly na pronájmu budovy Vlna 
nezávislé; samozřejmě a  logicky mělo 
z těchto činností Komunitní centrum Vlna 
vedené oběma dámami prospěch a  fi-
nanční prostředky, neboť mnohé aktivity 
směřovaly obě právě tam. Blíže není třeba 
vysvětlovat. Městská část proto přistoupila 
k racionalizaci finančních prostředků, kte-
ré vydává na aktivity paní Ničové a  paní 
Sandrové, přičemž se nám částka 66 tisíc 
Kč měsíčně jevila jako nepřiměřená ve 
srovnání s  tím, co za to městská část (ni-
koli osoba soukromého práva Komunitní 
centrum Vlna, z. ú.) a její občané dostáva-
jí. Opět musíme zdůraznit, že hovoříme 
a  jde nám o  spokojenost všech občanů 
městské části, a  protože je nás více než 
3700, nemůžeme naslouchat jen určité 
části.

Rozhodli jsme se proto, že budeme 
jako městská část na činnosti osoby tzv. 
kulturního referenta vynakládat částku 33 
tisíc Kč měsíčně, a to v režimu tzv. příkazní 
smlouvy. To znamená, že celá tato částka 
připadá tomu, kdo činnosti zajišťuje bez 
odvodů a srážek. Tuto částku paní Ničová 
odmítla a žádala 50 tisíc Kč (samozřejmě 
to je příjem k  tomu, co si vydělá v  Ko-
munitním centru a  jinak). Pro nás to ne-
bylo akceptovatelné. Nutit paní Ničovou 
k  podpisu dohody ale nemůžeme, to se 
nesluší.

Příště se těšte na další na datech a sku-
tečných faktech založené informace. Na-
ším cílem je také transparentní úřad. Zá-
roveň chceme ty z vás, kteří nepatří mezi 
křiklouny, kteří šíří jen paniku a  rozbroje 
mezi lidmi nebo si stěžují, ujistit, že jsme 
tu právě pro vás; pro ty naše občany, kteří 
jsou slušní, ohleduplní, chápou věci v sou-
vislostech a  nedají se opít množstvím 
slov a  textu plného frází. Nenecháme se 
umlčet, záleží nám na tom, co děláme, 
i když o tom všude nepíšeme a nemluví-
me a nechlubíme se cizím peřím. Ten, kdo 
něco dělá, nemá zpravidla čas na sebepre-
zentaci a prázdné řeči.

Martina Postupová 
a Jaroslav Lehovec

Opětovně na pravou míru!

Pojďte s námi do toho!Pojďte s námi do toho!
Obecní knihovna Ďáblice ve spolupráci s Českou zemědělskou univerzitou 
v Praze připravuje další semestr Virtuální Univerzity třetího věku.
Virtuální Univerzita třetího věku je ucelený vzdělávací program pro seniory, 
který pořádá vysokoškolské pracoviště prostřednictvím konzultačního střediska 
v Obecní knihovně Ďáblice. Studium probíhá v zimních a letních semestrech 
formou e-learningu ve skupině.

Zimní semestr 2023

Téma kurzu: České dějiny a jejich souvislosti
Přednášky by měly probíhat každý druhý čtvrtek od 10.30 do 12 hod. 
v Obecné knihovně Ďáblice.
Administrátorský poplatek 400 Kč za semestr se platí po zhlédnutí první přednášky, 
kdy se účastníci sami rozhodnou, zda jim forma studia bude vyhovovat.
Podmínky přijetí seniora ke studiu

Kdo může studovat:
 osoby se statusem důchodce,
 invalidní důchodce bez rozdílu věku.

Zájemci o studium se mohou přihlásit do 31. 8. 2023 
u ing. Taťjany Zapletalové, tel. 601 343 316, e-mail: zapletat@post.cz



| 15

Hvězdárna Ďáblice
Pod Hvězdárnou 768, 182 00 Praha 8,
tel.: 283 910 644
e-mail: dablice@planetum.cz
planetum.cz/hvezdarna-dablice/

Program na 
červenec a srpen 2023
OTEVÍRACÍ DOBA / POZOROVÁNÍ 
OBLOHY dalekohledy
Úterý a čtvrtek 14–19; 
středa a pátek 10–12, 14–19, 21–23; 
sobota a neděle 10–12, 13–19, 21–23.

POŘADY (komponované večery 
s pozorováním oblohy)
Středy, soboty a neděle od 18 hodin: 
Planety, zajatci Slunce. Pátky od 
21 hodin: Krásy prázdninové oblohy.

POHÁDKY pro nejmenší 
(od tří let)
Každou středu v 10.15, 14.15 
a 16.15 hodin –         Paxiho dobrodružství 

ve Sluneční soustavě
Každé úterý, čtvrtek a pátek ve 14.15 
a 16.15 hodin –         Paxiho dobrodružství 

ve Sluneční soustavě
Každou sobotu v 10.15, 14.15 
a 16.15 hodin –         O spanilé Jitřence 

a tajuplné Večernici
Každou neděli v 10.15, 14.15 
a 16.15 hodin – Odkud svítí sluníčko

VSTUPNÉ
Dospělí 60 Kč, děti a mládež 40 Kč, 
senioři (od 65 let) 50 Kč.

Změna programu vyhrazena.
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Kalendář plánovaných akcí
O všem, co se bude, či nebude konat, vás budeme informovat na webových 
stránkách dablice.cz, vlna.dablice.cz, na FB MČ Ďáblice i KC Vlna.
pátek 11. srpna od 21 hodin  Princezna zakletá v čase 2 

(letní kino) – zahrada KC Vlna
sobota 9. září od 14 hodin  Pivobraní a food festival 

– před Obecním domem Ďáblice
čtvrtek 14. září od 19 hodin  Jan Čenský 

(beseda) – sál Obecního domu Ďáblice
sobota 16. září od 10 hodin Dílna šikovné ruce – OD Ke Kinu
sobota 16. září od 14 hodin Zažít město jinak – Ďáblice, KC Vlna
neděle 17. září od 10 hodin  Otevřený ateliér 

(arteterapeutická dílna) – OD Ke Kinu
úterý 19. září od 19 hodin Pub Quizz – Pán prstenů – KC Vlna
Změna programu vyhrazena.

Ordinační hodiny lékařek v létě 2023
Dovolená v ordinaci lékařky pro děti a dorost MUDr. Romany Benešové
Ordinační hodiny MUDr. Benešové od 3. července do 2. srpna pro nemocné: 
pondělí–pátek od 8 do 11 hodin, 
pro pozvané zdravé: pondělí–pátek od 11 do 14 hodin.
3.–31. srpna. 
Zástup: MUDr. Gabriela Štádlerová, Spořická 300/58, Praha 8, tel. 233 544 420.
K vyšetření dětí se vždy objednávejte dopředu, zkrátíte tím dobu čekání v ordinaci.
Zastupující lékař ošetří děti s akutním zhoršením zdravotního stavu. 
Nemá oprávnění vydávat jakékoliv posudky, zprávy apod.

Informace pro těhotné ženy a matky novorozenců: 
Narození nového miminka nám prosím zavolejte z porodnice na tel. 774 820 600, 
abychom se mohli s vámi domluvit na první prohlídce dítěte. 
V případě, že máme dovolenou a telefon vám nezvedneme, 
domluvte se na 1. vyšetření dítěte se zastupujícím lékařem, který je uveden výše. 
Po dovolené si vás hned do péče převezmeme.

Dovolená v ordinaci praktické lékařky pro dospělé MUDr. Kateřiny Auzké
7.–11. 8. : zastupuje MUDr. Hana Culková, Oderská 333, Praha 9, tel.: 283 931 499.

červenec–srpen 2023 | Různé

Letošní ročník tradičních sousedských 
slavností Zažít město jinak se odehraje 
v ryze sousedském duchu. Rádi bychom 
podpořili původní myšlenku, kterou je 
podpora zdravých sousedských vztahů 
a pospolitosti. Proto jsme se rozhodli le-
tos rozhodit sítě mezi sousedy a  vyzvat 
vás, milí Ďábličtí, k akci! Pojďme společně 
vytvořit neopakovatelný zážitek pro nás 
všechny.

Co pro to můžete udělat? Rozproudit 
v  sobotu 16.  září vaše sousedství. Téma 
letošního ročníku zní „Hoďte svou ulici do 
gala“, a tak bychom v Ďáblicích rádi vidě-
li co nejvíce oživlých míst. Máte chuť se 
zapojit?

Přihlaste se nám na e-mailu 
 vlnadablice@gmail.com, připravte ně-
jakou aktivitu přímo v  místě, kde žijete 

(může to být kdekoliv mimo veřejnou 
komunikaci). Jednotlivá přihlášená místa 
budou součástí hry s QR kódy a žádného 
účastníka, který navštíví všechna soused-
ská stanoviště, nemine v cíli malá odměna.

V  rámci závěrečného programu u  KC 
Vlna se od 17 hodin můžete těšit na tra-
diční vystoupení místních spolků a orga-
nizací, swingový koncert a  také soutěž 
O  nejoriginálnější pokrývku hlavy. Sou-
těžní model si můžete připravit v předsti-
hu doma, během dílny pro nejmenší se 
Sládkovnou 14. 9.  , či přímo v rukodělné 
dílně v KC Vlna (po celé léto budeme v KC 
Vlna sbírat nepotřebné klobouky, čepice 
a nejrůznější přebytky látek, stužek a jiné 
drobné galanterie).

Těšíme se na setkání!
Míša Ničová

Zažijme Ďáblice jinak již podeváté








